
Valtuustoaloite esteettömän luontopolun ja esteettömän nuotiopaikan rakentamisesta kaikille kuntalaisille 
 
Kunnanvaltuusto 31.05.2021 § 48  
  
 

Tero Lepola SDP-valtuustoryhmän puolesta jätti kokouksessa seuraavan sisältöisen valtuustoaloitteen: 
 
”Teemme aloitteen, että kunta rakentaisi esteettömän luontopolun ja esteettömän nuotiopaikan kaikille 
kuntalaisille. Tämä palvelisi niin liikiuntarajoitteisia, vammaisia, vanhuksia kuin lapsiperheitäkin.” 
 
Valtuustoaloite kokonaisuudessaan on esityslistan liitteenä. 
 

 
Päätös 
   Kunnanvaltuusto ottaa aloitteen vastaan ja antaa sen edelleen kunnanhallituksen valmisteltavaksi. 
 
 ________ 
 

 
 
Kunnanhallitus 28.06.2021 § 268  
  

 
Asian valmistelija 
 hallintopäällikkö 

 
Esittelijä 
 vs. kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus antaa aloittaan edelleen ympäristölautakunnan valmisteltavaksi.     

 
Päätös 
 Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
 ________ 
 
 
Ympäristölautakunta 31.08.2021 § 93  
  

 
Luontopolkuja ja nuotiopaikkoja hallinnoi sivistystoimen alaisuudessa toimiva liikuntatoimi.  
   

 
Asian valmistelija 
 tekninen johtaja 

 
Esittelijä 
 tekninen johtaja Berg Jorma 

 



Päätösehdotus 
 Ympäristölautakunta siirtää aloitteen edelleen sivistyslautakunnan valmisteltavaksi.  

 
Päätös 
 Hyväksyttiin. 
 
 ________ 
 
Sivistyslautakunta 29.03.2022 § 30    
261/00.02.15/2021 [Valtuustoaloite esteettömän luontopolun ja  - nuotiopaikan rakentamisesta kaikille 
kuntalaisille]    

 
Aloitteen johdosta sivistystoimessa on tehty selvitystä ja valmistelua siitä, kuinka aloitteen mukainen 
esteetön luontopolku ja nuotiopaikka voitaisiin toteuttaa. Valmistelua on tehty liikuntapuolen ja 
teknisen toimen hyvässä yhteistyössä. Syksyllä 2021 liikunnanohjaaja on liikuntaikkojen 
kartoituksen/mitoituksen teon yhteydessä kiertänyt maastoja ja tutkinut sopivia paikkoja, joihin 
hanketta voisi lähteä suunnittelemaan. 
 
Sivistystysjohtaja on yhdessä teknisen johtajan ja liikunnanohjaajan kanssa suunnitellut asiaa 
liikunnanohjaajan antaman alustavan kartoituksen pohjalta. Toimialojen yhteisen näkemyksen mukaan 
esteetön luontopolku/nuotiopaikka olisi hyvä rakentaa jo olemassa olevan luontopolun/nuotiopaikan 
yhteyteen osaksi jo olemassa olevaa infrastruktuuria. Varteenotettavimmiksi vaihtoehdoiksi ovat 
nousseet Saarion laavu ja Turusunniemen tulipaikka. 
 
Saarion laavu sijaitsee noin 10 kilometrin päässä Kemiestä. Laavulle on olemassa jo valmis yhteys 
Kenraalinkylään vievältä asfaltoidulta tieltä (n. 200m). Autolla pääsee tarvittaessa aivan nuotiopaikan 
viereen. Alustavasti suunniteltuja muutos/parannustarpeita olisivat esteettömyys huomioiden mm. 
seuraavat asiat: tulipaikan ja laavun siistiminen, rantapenkereen tukeminen puisella terassilla. 
 
Turusunniemi sijaitsee noin kuuden kilometrin päässä Kemien keskustasta Kirkkoniemeen päin, 
Tohmajärven rannalla. Sinne on olemassa helppo yhteys Oravaaran tieltä (n. 500m) ja autolla pääsee 
aivan tulipaikan viereen. Tässä kohteessa esimerkiksi pyörätuolilla liikkuvan henkilön on mahdollista 
päästä rannalta veneen kyytiin. Muutostarpeita kohteessa olisivat mm. seuraavat asiat: tulipaikka 
kunnostettava ja mahdollisesti esteetön laavu rakennettava. 
 
Kaikkein kalleinta investoinnissa olisi esteettömän luontopolun rakentaminen. Tämä olisi teknisen 
toimen arvion perusteella yksistään Turusenniemen tulipaikalle rakennettuna noin 300 metrin 
mittaisena lautapäällysteisenä edestakaisin kuljettavana reittinä noin 30 000 euron arvoinen.  
 
Alustavaa kustannusarviota hahmoteltaessa edellä kuvatuille kokonaisuuksille muodostuisi 
kokonaiskustannuksiksi arviolta yli 50 000 euroa. Liikuntapaikkarakentamiseen on yleensä vuosittain 
haettavissa valtionavustusta, joka tänä vuonna oli 30% hankkeen kustannuksista, eli vähemmän kuin 
aikaisemmin. Omarahoituksen osuudesta on keskusteltu myös kunnanjohtajan kanssa. Tämän vuoden 
budjetista sille ei ole löytynyt kohtaa, josta sellainen olisi voitu ottaa käyttöön. Tämän vuoksi onkin 
ajateltu siirtää hankketta ensi vuoden budjetoinnin yhteyteen. Esteettömälle luontopolulle on nähty 
tarve ja se tullaan ottamaan uudelleen harkintaan ja suunnitteluun tehtäessä talousarvioesitystä 
vuodelle 2023. 

 
Asian valmistelija 
 sivistysjohtaja 



 
Esittelijä 
 sivistysjohtaja 

 
Päätösehdotus 
 Sivistyslautakunta esittää valtuustoaloitteen johdosta edellä kuvatun informaation tiedoksi 

kunnanhallitukselle. 
 

Päätös 
 Hyväksyttiin. 
 
 ________


